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V duši stále mladý 
Radim He ner:  
Naslouchám srdcem 

9/2013 

 (Pokračování na další straně) 

Kniha Adven smus v pro‐
měnách času od profesora 
Adrewsovy univerzity 
v USA George R. Knighta 
seznamuje čtenáře 
s důležitými událostmi 
v dějinách adven s ckého 
hnu . Zároveň tyto histo‐
rické údaje uvádí do šir‐
ších dobových i teologic‐
kých souvislos  a přibližu‐
je tak velmi prak cky a 
srozumitelně drama cký 
vznik, vývoj a další nasmě‐
rování tohoto celosvěto‐
vého proudu v křesťanství. 
Kniha je důstojnou a vzru‐
šující vzpomínkou na 
osobnos  předchůdců, 
průkopníků, pokračovate‐
lů i reformátorů adven s‐
mu, na jejich povolání Bo‐
hem, hledání, omyly i ka‐
tarze, na podivuhodnou 
zbožnost a 
zauje‐
  těchto 

lidí pro 
Boží věc. 
Kniha je k 
zapůjčení 
v naší sbo‐
rové kni‐
hovně. (tk) 

Nespoutaného, živelného dobrodruha s širokým 
úsměvem a velkým srdcem, Radima He nera z Kozo‐
lup, znají ve sborech adven stů nejen Karlovarského 
kraje snad všechny dě  i dospělí. Je to ž věrným pří‐
telem každému, koho na svých cestách potkává a 
nezáleží na tom, zda‐li je velký či malý. Rozdává 
smích a radost, přestože ani jemu se nevyhnuly těžké 
rány v podobě zklamání v lásce, bolest z vážné a 
dlouhodobé nemoci milované manželky Květy a také 
nedávná, nečekaná smrt maminky přímo před zraky 
celé rodiny. Navzdory trápení však neztrácí naději a 
útočiště nalézá ve spasiteli Ježíši Kristu.    
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TIP NA ČTENÍ 

Adven smus v 
proměnách času 



Radime, kdy ses narodil a odkud jsi?                                                             
Narodil jsem se v Klatovech v květnu ro‐
ku 1970. Jsem o pár dní starší než můj 
kamarád Petr Pitoňák z Chebu.  

Kdo byli tvoji rodiče?                              
Moje mamka byla vycho‐
vávána v tradičním malo‐
měšťáckém duchu, kdy 
její táta, můj děda, byl 
takovou typickou hlavou 
rodiny. Aby ne, byl doma 
sám na pět ženských. 
Mamka to ž měla ještě 
tři sestry. Jelikož moje 
mamka byla nejstarší, 
děda se v ní viděl a měl 
jasně nalinkovanou před‐
stavu o jejím životě. Bude 
pokračovat v duchu ro‐
dinné tradice ve stavitel‐
ství, ale ta o tom nechtě‐
la ani slyšet, bavilo ji 
módní návrhářství. Mož‐
ná odtud mám sklony ke 
kreslení. Tlak a rozpory 
mezi  m, co se od ní oče‐
kávalo a co skutečně v 
životě chtěla, vedl k to‐
mu, že v necelých svých 
osmnác  utekla z domova a na několik 
let tak přerušila styk se svou rodinou. I 
můj táta byl podobný looser, v šestnác  
utekl z domova, neboť jeho máma se 
podruhé vdala a on si moc nepadl do oka 
se svým otčímem. V Klatovské hippies 
komunitě poznal někde na zábavě mou 
mámu a ve filosofii bigbeatu a volné lás‐
ky jsem se jim narodil. Často jsem spoko‐
jeně v kočárku usínal za mixážním pultem 
kolem reje “běsnících mániček.“  

Tvá výchova tedy musela být netradiční                                                             
Byl jsem (později i můj mladší bratr Mi‐
lan) vychováván v silně nezávislém du‐
chu, kde jedinou autoritou jsem byl já 
sám sobě. Velmi brzy jsem si našel vztah 
k alkoholu, tvrdé hudbě a kamarádil se s 
lidmi na periferii. Na plzeňsku jsme zalo‐
žili partu a říkali jsme si Tarantuláci.  

Naslouchám srdcem... 
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Nejdřív dlouhé vlasy, pak blonďaté číro, 
kterému jsme říkali brusle. Ve škole 
jsem patřil k těm chytrým grázlům a uči‐
telé mi dávali často najevo, že nesdílí 
mou životní filosofii. Když jsem si pak 
nechal propíchnout ucho, kdosi z kanto‐
rů mi slíbil, že vysokou školu nedodělám 
a díky mému flegma smu měl pravdu. 

Kde se tedy v tvém životě vzal  Bůh?  
Bavilo mě provokovat lidi, 
bydlet v kanalizaci, rou‐
rách nebo na fotbalovém 
hřiš , zkrátka být nezávis‐
lý. Ale zároveň jsem pře‐
mýšlel o životě, o jeho 
smyslu, zajímal se o mi‐
mozemské civilizace, hltal 
Danikena. A ve státní kni‐
hovně na Kladně prvně ve 
svých sedmnác  četl bib‐
li, trochu netradičně jsem 
začal starozákonním pro‐
rokem Ezechielem. Doba 
to byla zvláštní, bible se 
mohla číst jen v knihovně 
pro  podpisu, v žádném 
případě se nemohla půj‐
čovat domů. Když jsem 
předčasně ukončil svá 
studia na Vysoké škole 
báňské v Ostravě a na‐
stoupil na šachtu, zas hla 
mě Sametová revoluce. 

Zde na šachtě pracovalo mnoho Svědků 
Jehovových, aby se vyhnulo vojně a skr‐
ze ně na mě opět působil Bůh tak, že 
jsem to poznal i já, služebník hluchý a 
slepý.  
 
Jak na tebe působil? 
V hospodě U nudle pod litvínovským 
zimním stadionem jsem si díky Boží mi‐
los  zapálil poslední cigaretu. S touto 
zkušenos  jsem se pak podělil i v našem 
starém sboru na Doudlevecké, kam jsem 
ještě s několika kamarády prvně zašel 
poté, co jsem si přečetl prohlášení mla‐
dých křesťanů k tomu, co se v naší vlas  
zrovna děje. Zde jsem se také setkal s 
tandemem kazatelů Jožkou Bajuszem a 
Bohoušem Zámečníkem. Má zkušenost 
se jim líbila, ale já odešel tak rychle pryč, 
že ani nevěděli, jak se jmenuji.  

 (Pokračování na další straně) 

(Pokračování ze strany 1) 

 Syn Ondra a dcera Gabriela (2013) 



(Pokračování ze strany 2) 

Příš  týden 
jsem měl odpo‐
lední, Bohouš s 
Jožkou mě mar‐
ně vyhlíželi. 
Další středu 
odpoledne jsem 
měl jasno, kam 
půjdu a koneč‐
ně jsme se se‐
tkali, přišel 
jsem to ž asi o 
hodinu dřív. S 
Bohoušem jsme 
si hned padli do oka a ještě v prosinci 
roku 1989 se spolu s plzeňskou mládeží 
zapojil do evangelizace v Domažlicích.  
 
Oslovovali jste lidi? 
Byla to nádherná doba, lidé vyhladovělí 
komunismem byli vděční za každý drobe‐
ček spadlý z Božího stolu. Na přednášky 
do kina chodily stovky lidí. Pak následo‐
valy evangelizace v Příbrami, Písku a Kla‐
tovech.  
 
Jak vzpomínáš na svůj křest? 
26. května roku 1990, na Den žně, jsem 
učinil smlouvu s naším Pánem ve křtu v 
řece Úslavě za Koterovem. Kř l mě Jožka 
Bajusz. Na protějším břehu bučely krávy 
a na tuto událost přijelo i několik mých 
dřívějších kamarádů. Pro ně bylo velice 
těžké pochopit to, co jsem právě prožíval. 
Ježíš naplnil mé srdce tak, že všechno 
ostatní jsem měl za nic.  
 
Vydrželo vaše přátelství, když ses stal 
křesťanem? 
Postupně se naše cesty rozešly, ale každý 
z nich ode mne aspoň slyšel evangelium 
Ježíše Krista. Poznal jsem ale další nadše‐
né lidi. Naplněni Boží láskou jsme se za‐
čali scházet jako mladí křesťané v různých 
skupinkách na vysokoškolských kolejích 
na Borech i různě po domácnostech a do 
dnešních dnů tak mám přátele po mnoha 
městech naší země.  
 
Navštěvujete se? 
Zrovna nedávno jsem se po delší době 
setkal s rodinou Pacovských, Tomášem a 
Natálkou z Kraslic. Do této skupiny patřil i   3 

Láďa Landsfeld z Karlových Varů. Také si 
na mě vzpomněli vojáci, nebyl jsem od‐
veden díky špatnému čtyřčíslí v rodném 
čísle.  
 
Jak je to možné?                                      
Matriční úřad v Klatovech mi vydal rod‐
ný list se špatným čtyřčíslím na konci, 
díky čemuž jsem v podstatě neexistoval. 
Zajímavé je, že s takto špatným čtyřčís‐
lím mi byla vydána i první občanka.  Na 
vše se přišlo při vydání druhé občanky, 
kdy jsem musel dokladovat vojenskou 
knížku, nebo alespoň průkaz brance. 
Ničeho takového jsem neměl a na 
Okresním vojenském úřadě v Plzni mě 
vojáci objevili až jako ženu. :‐) 
 
To je zajímavé, vojenskou službu jsi 
tedy neabsolvoval? 
Soudruzi se změnili na pány a já z důvo‐
du svého svědomí nastoupil aspoň civil‐
ní službu v LDN Plzeň. Zde se koncentro‐
valo lidské utrpení na několika metrech. 
Lidé čekající na smrt. Zamiloval jsem si 
tuto práci, službu umírajícím a i těmto 
lidem na periferii lidského zájmu kázal 
čas Boží milos . Pro mnohé z nich to 
byla poslední šance slyšet evangelium.  

Jak ses z Plzně dostal do našeho kraje? 
V roce 1991 jsem se oženil se svou první 
manželkou Miluškou. Do roku 1993 
jsme prošli několika podnájmy, než jsme 
se rozhodli pro radikální změnu, a to 
přestěhovat se sem, do pohraničí. První 
cestu do Lubů jsme jeli na kolech a já si 
zamiloval zdejší lidi i krajinu. Pokračoval 
jsem ve vykonávání civilní služby jako 
zaměstnanec technických služeb a učitel 
na základní škole v jedné osobě.   
 
Proč jste se rozešli? 
Život šel dál a manželství se ocitlo na 
sces , zdali podlehnout vidině snadno 
vydělaných peněz v divokém podnikání. 
Rozhodoval jsem se mezi věčnos  ane‐
bo krátkodobým blahobytem. Má první 
žena v tom měla jasno a nakonec jsem 
měl jasno i já, a tak začalo naše vzájem‐
né odcizování se, které vyvrcholilo Mi‐
luščiným těhotenstvím se svým ředite‐
lem. V roce 1995 následoval rychlý roz‐
vod.  
   (Pokračování na další straně) 

„Pankáč“ Radim 



 

4 

Co jsi potom dělal, byl jsi dlouho sám?  
V této době jsem začal hrát ping pong, 
hlavně kvůli dobrému kolek vu a ale‐
spoň na chvíli jsem tak zapomněl na 
prázdný byt. Následující rok mě přemlu‐
vil Pitoš, jestli bych nejel na kongres 
mládeže do Okluk, který byl zaměřen na 
starozákonní Izrael. Já si tam připadal 
naprosto dokonale, protože jsem sdílel 
stan s Chajdou* (Chajda byl a je osob‐
nost vymykající se tomu, co lze označit 
jako konvenční a to se mi na lidech líbí, 
 jsou kořením našeho lidství). Když 

jsme se všichni loučili, vzal jsem svůj 
bágl a najednou vidím dvě stejné holky, 
jak se dřou se svými zavazadly. Byl jsem 
trochu galantní a pomohl jim. Jedna z 
těch dvojčat se jmenovala Květuška. 
Kvůli ní jsem si nechal z Prahy do Chebu 
odjet i poslední vlak, dokonce jsem 
přespal v nějakém parku.  
Intenzivně jsme si dopisovali a vzájemně 
se sdíleli z toho, co právě prožíváme. 
Když se přibližoval náš den svatby,  m 
více jsme si psali, až deset čtyřstránko‐
vých dopisů denně s biblickými verši na 
zadní straně. Má milá je nestačila ani 
číst :‐).              *Petr Procházka 
 
Kdy a kde jste se vzali?  
Svatbu jsme měli symbolicky v úterý 
dne 24.6.1997 v modlitebně na Vinohra‐
dech a zúčastnilo se jí 153 hostů. Oddá‐
val nás bratr Jaroslav Doubravský a poz‐
ději jsem se dozvěděl, že jsme byli jeho 
poslední svatba, než ho Pán povolal k 
sobě na věčnost.  

 (Pokračování ze strany 3)  Narodily se vám dě ? 
Za rok se nám narodila Gábinka (15) a 
za necelé tři roky Ondrášek (12). Byl 
jsem naplněn op mismem při pohledu 
vpřed. Naplánovali jsme si koupi dom‐
ku. A v Lubech jsme vytvořili ještě širší 
rodinu s Karlem a Zdenou Vasilkovými. 
Jak už to v životě chodí, člověk míní, Pán 
Bůh mění.  
 
Vím, že do vašeho života zasáhla vážná 
nemoc… 
Květušce se v nové práci začala pozne‐
náhlu měnit povaha, kterou zřejmě na‐
startovala laktační psychóza. Z té veselé 
a upřímné holky se stával někdo jiný. 
Nemoc se zákeřně připlížila a já na to 
nebyl připraven. Signály manželčiných 
kolegyň jsem nebral vážně. Až jednoho 
dne se cosi zlomilo a Květuška byla ag‐
resivní na své okolí. Dnes až komicky 
působí, jak starým chlapům v hospodě 
rozkazovala, kolik mají vypít piv, a pak 
jít domů, nebo syčela syna majitele fir‐
my jak had. Musela být hospitalizována 
v léčebně v Ostrově na několik týdnů.  
 
Jak na situaci reagovaly dě ?  
Dě  byly hodně malé, neměly z toho 
pořádně rozum a vyčítaly mámě její ne‐
logické chování. Domů se po těch něko‐
lika týdnech vrá l někdo jiný. Někdo, 
kdo se neumí smát, sdílet emoce, kdo je 
silně pod vlivem silných prášků. Gábinka 
byla nucena předčasně zestárnout. Plno 
zejména nevěřících lidi mi radilo, abych 
se rozvedl. Přiznám se, že když ta ne‐
moc nebyla podchycena, tak jsem občas 
s touto myšlenkou koketoval. Tak zoufa‐
lá to byla situace.  
 
Neutrpěla  m tvá víra v Boha? 
Má víra byla těžce zkoušena, tak jsme 
u kali velmi často do lesa. Potulovali 
jsme se po nádherných zákou ch Kras‐
licka a Lubska. Hodně nám také pomá‐
hali bratři a sestry ze sboru Markneukir‐
chen, často nás nesli na modlitbách. A 
když to trochu šlo, začali jsme jezdit 
zejména s dcerkou na kole.  
 
Jaký je tvůj vztah s Květuškou dnes?  
Přes Květušky nemoc, věřím, že naše 
životy v dobrém i zlém spojil Bůh a Kvě‐
tušku nyní o to víc miluji. Květuška a Radim  



Vaše rodina je navzdory 
nynějšímu bydliš  
v Kozolupech poměrně 
častým návštěvníkem na‐
šeho sokolovského sboru. 
Čím si vaši přízeň získal? 
Ještě když jsme bydleli 
v Lubech, Sokolov nám byl 
blízký nejen kilometrově.  
S některými lidmi ze sboru 
se znám 20 a více let. Do 
Sokolova jsem také rád 
jezdil na pověstné turnaje 
ve stolním tenisu. Nedáv‐
no jsme se ale přestěhova‐
li do Kozolup, kde žijeme 
společně s mým bratrem 
Milanem, a proto už tu 
nejsou naše návštěvy tak 
hojné. Bůh musel mít se 
mnou hodně práce mě 
přesvědčit, protože se mi z 
Lubů vůbec nechtělo jít. 
Tři týdny po našem pře‐
stěhování do Kozolup do‐
konce náhle zemřela moje 
mamka, která tu měla žít 
s námi. 
Sokolovský sbor vnímám 
jako veliké požehnání pro 
tento kraj. Sešla se zde 
skvělá parta lidí, která má 
vizi a pro naplnění této 
vize přiloží ruku k dílu. 
Jenom svaté řeči ještě ni‐
koho nespasily ani neza‐
chránily, jak to často vidím 
jinde. Líbí se mi, jak i   
novější ve víře si zde našli 
místo. 
 
Navštěvujete také jiné 
sbory? 
Nejbližší sbory máme 
v Plzni, ale tam sedíme na 
dvou židlích. Chodíme stří‐
davě do Klíče a do Kultur‐
ního volnočasového křes‐
ťanského centra (KVK). 
Rádi bychom to vyřešili 
členstvím právě 
v sokolovském sboru, za 

mou osobu jsem o tom 
mluvil s vedoucí sboru 
Alenou Novákovou asi 
před půl rokem. Za m 
jsme ale formálně členy 
chebského sboru, ale vím, 
že Bůh má pro nás nové 
úkoly i zde. V milos  Boží 
tu mohu dokončovat mi‐
sijní úsilí na přátelích i je‐
jich dětech. 

Se svou rodinou jste také 
členy místního křesťan‐
ského sdružení Pohlazení. 
Co vás k tomu vede? 

To je jednoduchá odpo‐
věď. Protože milujeme 
práci s dětmi. A navíc ty 
“naše“ dě  jsou vřelé a 
vděčné za každé slovo, za 
naslouchání, za cokoliv. A 
nic se nevyrovná pohledu 
do rozzářených dětských 
očí. Dále bych nechtěl 
opomenout teenagery,   
také potřebují naši pomoc, 
možná i sem tam nějakou 
zkušenost a hlavně na‐
slouchat jim srdcem. Vě‐
řím, že Bůh mi v tom dal 
obdarování. 

Prožil jsi nějaký Boží zá‐
zrak?                               
Prožil, a to s Karlem Vasil‐
kem v Lubech. Často jsme 
se modlili i v noci. Tu noc 
zrovna otravně drobně 
pršelo několik dní. My   
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(Pokračování ze strany 4)  jsme toho ale nedbali a 
vyšli promočeni na kopec 
Golfák, kde jsme měli Lu‐
by jako na dlani. Modlili 
jsme se, aby nám Bůh 
ukázal svou slávu.        
Najednou kolem nás 
přestalo pršet, nebe se 
roztáhlo a nahoře sví ly 
miliardy hvězd. Děkovali 
jsme za toto přiznání se 
k nám, a když jsme 
přestali Boha chválit, ne‐
be se opět zatáhlo do še‐
da a padal zase ten drob‐
ný vytrvalý deš k. Pro nás 
to tehdy byl zázrak a vel‐
mi silný zážitek.  

Máš nějaký oblíbený ci‐
tát, biblický příběh, který 
tě inspiruje?                    
Od Tomáše Garika Masa‐
ryka jsem se naučil použí‐
vat toto: Sub specie 
aeterni, to jest „pod zor‐
ným úhlem věčnos “.       
Z bible jsou to prorocké 
pasáže z Izaiáše na novou 
zem. 

Chceš něco říct na závěr?
Ježíši, můj Pane, děkuji  , 
že tě mohu poznávat díky 
tvé milos  a lásce už od 
svého mládí. Nevím, kde 
bych jinak asi skončil. Dě‐
kuji   za tvou církev a 
zvláště za milé společen‐
ství v Sokolově, za každé‐
ho bratra, za každou sest‐
ru, za každého přítele, za 
ty, kdo přišli nedávno, i za 
ty, kteří   léta věrně slou‐
ží. Ty, Pane svůj lid znáš, 
prosím žehnej mu, ať je 
světlem a útěchou pro ty 
nemocné ve světě. Amen 
 

Radime, děkuju   za 
upřímný a milý rozhovor.  
Ivana Chalupová                   
Více na: //sokolov.casd.cz 

Dě  z Pohlazení Věrka a Valča 



 

Při příležitos  významného výročí 400 
let Bible kralické se konají ve dnech 13.‐
15. 9. 2013 oslavy v Kralicích nad Osla‐
vou, kde tato Bible vznikala. V rámci 
oslav se v sobotu 14. 9. 2013 od 15:00 
hodin koná Galaodpoledne s názvem 
KRALICKÝ KLENOT, v němž vystoupí 
přední umělci a osobnos  společenské‐
ho života. Cílem oslav je znovu našemu 
národu připomenout duchovní 
a historický odkaz Bible. 
Několik nejvýznamnějších 
osobnos  české historie 
bylo spojeno s dílem Bible 
kralické. Za zmínku stojí 
autor překladu Nového 
zákona Jan Blahoslav, pa‐
tron a ochránce tajného 
štění Biblí v Kralicích Ka‐

rel starší z Žero na a Jan 
Amos Komenský, který z 
prak ckých důvodů shrnul 
Bibli kralickou do svého 
Manuálníku. Po skončení 
třice leté války Komenský 
odkázal českému národu 
Bibli kralickou jako největ‐
ší dílo předků. Považoval ji 
za klenot, který český ná‐
rod povede v těžkých časech. V období 
rekatolizace mnoho lidí pro svoji víru 
tajně odcházelo do zahraničí a nesli si s 
sebou jako největší bohatství právě Bibli 
kralickou a Komenského Labyrint světa a 
ráj srdce. 
Celosvětově je Bible stále nejprodáva‐
nější knihou, což svědčí o nadčasovos  
jejího poselství. Již více než dvě  sícile  
ovlivňuje kulturu, vzdělanost, jazyk, mo‐
rálku, myšlení a hodnoty  síců lidí ve 
většině národů světa. Přestože se spo‐
lečnost stále rychleji vyvíjí a mění, odkaz 
Bible zůstává jako trvalá hodnota v mě‐
nícím se světě. Nechceme lamentovat 
nad stavem společnos , ale přispět k její 
obrodě připomenu m období reformace 
a renesance, kdy Bible kralická vznikla. 
Z umělců zahájí program Petr Bende, 
který má podle vlastních slov k Bibli kra‐

lické vřelý vztah, stejně jako ke kraji, ve 
kterém vyrostl. Alfred Strejček se Štěpá‐
nem Rakem přednesou Poctu Bibli kra‐
lické. Felix Slováček a Dagmar Patrasová 
vyjádří svůj postoj skladbami a písněmi  
k této příležitos , Jaroslava Kretschme‐
rová a Jiří Lábus představí Biblické pří‐
běhy s humorem. Láďa Křížek se ve svém 
vystoupení podělí o svůj životní příběh. 

V sobotu ve večerních 
hodinách se uskuteční 
první veřejná projekce 
hodinového polohraného 
filmového dokumentu 
„Pod ochranou Žero nů“, 
který mapuje historii ob‐
dobí vzniku Bible kralické 
a v němž roli Jana Blaho‐
slava ztvárňuje herec Ale‐
xej Pyško. Akce je zamě‐
řena na celé rodiny. Bě‐
hem sobotního dne bude 
pro dě  zajištěn zajímavý 
program,  skařská dílna, 
atrakce a soutěže. V od‐
poledních hodinách bude 
slavnostně vyhodnocena 
celostátní výtvarná sou‐
těž na téma „Bible v živo‐

tě nás všech“ a výhercům budou předá‐
ny ceny. 
Přáním pořadatelů je, aby se v lidech 
znovu probudila touha po hledání hod‐
not, jako je láska k pravdě, úcta k životu 
a nový vztah ke vzdělanos  a českému 
jazyku. Jedná se o venkovní akci pod za‐
střešeným podiem. 
Oslavy pořádá obec Kralice nad Oslavou, 
Českobratrská církev evangelická, Slez‐
ská církev evangelická a.v., Moravské 
zemské muzeum a občanské sdružení 
České studny. Záš tu nad oslavami pře‐
vzali prezident republiky Miloš Zeman, 
bývalá místopředsedkyně Poslanecké 
sněmovny PČR Miroslava Němcová, 
předseda Senátu PČR Milan Štěch a hej‐
tman Kraje Vysočina Jiří Běhounek. 

Jitka Gočaltovská      6 

400 let od vydání Bible kralické 
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Gábinku jsem poznala asi 
před čtyřmi lety, kdy se 
naše rodiny spřátelily 
v našem sokolovském sbo‐
ru. Tehdy ho navš vila se 
svým tátou Radimem a 
mladším bráchou Ondrou. 
Od té doby jsme společně 
strávili několik „veselých“ 
víkendů v Šabině a čás  
letních prázdnin, kdy mě 
přesvědčila, že je svou 
prak čnos , vlídnos  a 
ochotou hotovým pokla‐
dem nejen do domácnos , 
ale je také zábavným spo‐
lečníkem při debatách na 
různá těžká i lehčí témata.  
Gabče je sice pouhých 
patnáct let, ale při rozho‐
voru s ní zjis te, že její 
intelekt a postoj k životu 
snad žádné vývojové hra‐
nice nemá. Možná je to 
m, že se už od útlého 

věku musí prát se složitou 
nemocí svojí maminky a 
v jejím důsledku se také 
částečně starat o dva chla‐
py v rodině.  Je vnímavá 
k dění kolem sebe, pře‐
mýšlivá, sečtělá a uvědo‐
mělá. Zároveň je velmi 
šikovná, umí vařit náročná 
jídla pro celou rodinu, pe‐
če dokonce i několikapa‐

trové dorty, a ke všemu ji 
to všechno velice baví.  
Studuje na gymnáziu 
v Plzni, Mikulášském ná‐
měs , kam se téměř den‐
ně ve školním roce dopra‐
vuje z Kozolup, kde bydlí s 
rodinou a strýcem Mila‐
nem, nejčastěji na kole. 
Nejvíc ji baví chemie a bio‐
logie člověka. V budoucnu 
by si přála být zubařkou. 
Hraje na kytaru, zpívá a 
recituje. Na křesťanské 
akci mladých umělců 
v Praze Múzička získala 
v roce 2012 cenu diváků 
za recitaci příběhu „Moje 
auto mělo problémy“.  
Velice ráda čte, nejoblíbe‐
nějším autorem je C.S. 
Lewis, kterého obdivuje 
hlavně proto, že dokázal 
zajímavým způsobem šířit 
evangelium prostřednic‐
tvím příběhu „Letopisy 
Narnie“. Díky jeho podání 
jsem spoustu věcí o křes‐
ťanství pochopila“ vysvět‐
luje Gabča. Je věřící a pře‐
je si být pokřtěná. Bůh je 
pro mě jistotou, milujícím 
otcem. Dějí se mi malé 
zázraky, které si sice uvě‐
domuji až zpětně, ale pro‐
to vím, že mě chrání“ po‐
pisuje Gabča svůj vztah 
k Bohu. Z toho důvodu 
studuje Bibli s plzeňským 
kazatelem Vaškem Von‐
dráškem. Myslí si však, že 
její studium ještě nějakou 
dobu potrvá, protože Va‐
šek je prý velmi pečlivým 
učitelem a dává jí zároveň 
k samostudiu hodně ná‐
ročné věroučné knihy 
např. „Kauza Kristus“.  
Gabča ráda vyhledává a 

účastní se dalších křesťan‐
ských akcí pro mladé, jako 
je „Celer“ (sebepoznávací 
akce), Země Živitelka 
v Českých Budějovicích, 
Kongresy mládeže, akce 
sokolovského sdružení 
Pohlazení a podobně. Na‐
jde si ale čas také na své 
kamarády, PC i filmy, ze 
kterých má nejraději Amé‐
lii z Montmartru a Krvavý 
diamant, nepohrdne ani 
seriálem v televizi, jakým 
je například sitcom Teorie 
velkého třesku.  
Sportuje, běhá, moc ráda 
si hraje s papouškem Dol‐
čkem, kterého se záro‐

veň snaží učit novým do‐
vednostem. Se svým tátou 
a bratrem Ondrou podniká 
různé dobrodružné a po‐
znávací výlety, vandry a 
návštěvy známých lidí 
v Čechách i v Německu.  
Gabča střídavě navštěvuje 
několik sborů, kde má 
mnoho blízkých přátel. V 
plzeňském sboru Klíč si 
nejvíce rozumí hlavně 
s dětmi, děvčaty Papaziá‐
novými a jejich bratrem 
„kolouškem“, z dospělých 
jsou to rodiny Libotov‐
ských, Benešových, Nová‐
kových a Bartoškových. 
Velmi blízký je jí ale také 
náš sokolovský sbor, o 
kterém říká: „Líbí se mi 
rodinná atmosféra, která 
tu je. Chodí sem další dě  
a dospělí, které mám moc 
ráda.“ Přátelí se tu se 
Zuzkou Chalupovou ze 
Šabiny a Věruškou Krasso‐
vou z Ci c, blízké jsou jí i 
celé jejich rodiny :‐).   

Ivana Chalupová 

Představujeme Gabču He nerovou 

 



      

              AKCE V ZÁŘÍ 
 

NEDĚLE 1.9. 19:00 Závěrečný koncert Gospel campu, 
Modlitebna CASD, Londýnská 30, Praha‐Vinohrady 

ČTVRTEK 5.9. 18:00 Bible a zdraví, vede Tomáš Kábrt, 
kulturní sál Městské knihovny v Chodově 
PÁTEK 6.9. 15:30 Pro dě : Pohlazení, 19:00 Velký  
  příběh Bible s Kábrtovými ‐ Znamení Kristova druhé‐
ho příchodu, modlitebna Kraslická 494  
SOBOTA 7.9. 9:30 Sobotní škola: Reformace ‐ ochota 
růst a měnit se, 11:00 Kázání M. Lindtner 13:00 od‐
polední program, modlitebna Šenvert, Kraslická 494 
PONDĚLÍ 9.9. 18:00 Bible a zdraví, vede Tomáš Kábrt, 
klub Šnek v bývalém městském kině v Kraslicích 
PÁTEK 13.9. 15:30 Pro dě : Pathfinder, 19:00 Velký 
příběh Bible s Kábrtovými ‐ Nesmrtelnost v Kristu, 
modlitebna Kraslická 494  
SOBOTA 14.9. 9:30 Sobotní škola: Reformace – nový 
způsob myšlení, 11:00 Kázání: J. Bauer mladší, 13:00 
odpolední program, modlitebna Kraslická 494 
ČTVRTEK 19.9. 18:00 Co je člověk, vede Tomáš Kábrt, 
kulturní sál Městské knihovny v Chodově 
PÁTEK 20.9. 19:00 Velký příběh Bible s manželi  
   Kábrtovými ‐ Okul smus a převtělování, 
   modlitebna, Kraslická 494 
SOBOTA 21.9. 9:30 Sobotní biblická škola: Reformace 
– obnova narušených vztahů, 11:00 kázání: Mar n 
Lindtner, modlitebna Kraslická 494 

ČTVRTEK 26.9.‐NEDĚLE 29.9. Prodloužený víkend s  
Pohlazením na Špičáku, Šumava 
SOBOTA 28.9. 9:30 Sobotní biblická škola: Slíbené 
oživení a dokončení Božího díla, 11:00 Památka Ve‐
čeře Páně: B. Zámečník, modlitebna Kraslická 494 
PONDĚLÍ 30.9. 18:00 Nepřizpůsobiví?, vede Tomáš 
Kábrt, klub Šnek v 
b Kraslicích 

 
ČTVRTEK 3.10. 18 h 
    SLÁVEK 
   KLECANDR 
  Známý  písničkář 
  a básník s kytarou 
a foukací harmoni‐
kou působivě zhu‐
debňující starozá‐
konní Žalmy 

  Modlitebna 
  Kraslická 494 
 
 //sokolov.casd.cz 
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Sára Bílá, Andrea Klempá‐
rová a Ladislava Strnadová 
společně s učitelkou zpěvu 
Hedou Bauerovou, všechny 
ze sokolovského sboru 
církve adven stů, odjely 
díky finanční dotaci občan‐
ských sdružení Pohlazení a 
Maranat‐ha v neděli 25.8. 
na týdenní gospelový 
workshop na Vysočinu do 
hotelu Horník. Hlavním 
hostem tam byl gospelový 
lektor, dirigent a zpěvák 
Brian Fentress. Akci pořádal 
Maranatha Gospel Choir, 
pěvecké uskupení lidí zpíva‐
jících gospelové písně. Ob‐
sahem akce jsou dopolední 
soustředění a odpolední a 
večerní společný nácvik 
gospelových písní pod ve‐
dením Briana. Hlavním vý‐
stupem campu pak bude 
velký závěrečný koncert pro 
veřejnost v neděli 1. 9. v 
Praze ve sboru církve ad‐
ven stů na Vinohradech, 
Londýnské 30 od 19 hodin. 
Všichni jsou srdečně zváni!  

Naše zpěvačky  
vystoupí s MGC  
na koncertu      
v Praze 


